
PROTOKOL Nr IV/2015 

Obrad IV Sesji Rady Gminy KotuD 

odbytych w dniu 19 stycznia 2015r 


Sesja odbyta sicr w sali konferencyjnej Urzcrdu Gminy w Kotuniu. 
00 	 55 

Obrady rozpoczcr1y sicr 0 godz. 14 , a zakonczyly sicr 0 godz. 16 

Ustawowa liczba radnych - 15 
W sesji uczestniczylo - 15 radnych tj. 100% ustawowego skladu rady Ilista 
obecnosci w zal"'!czeniu do protokoru/. 

Porzadek obrad: 
1. 	 Otwarcie Obrad IV Sesji Rady Gminy. 
2. 	 Uwagi do porz'!dku obrad. 
3. Podjcrcie uchwaty w sprawie zamiaru likwidacji Szkoty Podstawowej 
4. Sprawozdanie W6jta z dzialalnosci micrdzy sesjami. 

im. Wladyslawa Stanislawa Reymonta w Cisiu-Zagrudziu. 


5. 	 Podjcrcie uchwaty w sprawie zamiaru likwidacji Szkoty Podstawowej 
w Koszewnicy. 

6. 	 Podjt;cie uchwaty w sprawie okreslenia przystank6w komunikacyjnych na 
terenie Gminy Kotun i zasad korzystania z tych przystank6w. 

7. 	 Podjcrcie uchwaty w sprawie przyjcrcia Gminnego Programu Profilaktyki 
i Rozwi,!zywania Problem6w Alkoholowych oraz Narkomanii na 2015r. 

8. 	 Podjcrcie uchwaty w sprawie nieodplatnego nabycia prawa wlasnosci 
nieruchomosci na rzecz Gminy Kotun. 

9. 	 Podjt;cie uchwaty w sprawie powolania Komisji Inwentaryzacyjnej. 
10. Inforrnacja Przewodnicz,!cego Rady 
11.Dyskusja i wolne wnioski 
12.Przyjt;cie protokolu z poprzedniej sesji 
13.Zamknit;cie Obrad IV Sesji Rady Gminy 

Ad pkt. 1 
Przewodnicz,!ca Rady Teresa Brusniak otworzyla IV Sesjcr Rady Gminy 
Kotun. Stwierdzila quorum. Przywitala wszystkich przybylych na sesjcr radnych 
Rady Powiatu Siedleckiego: Jana Kucia i Bartlomieja Kurkusa, sohys6w, 
radnych, W6jta Grzegorza G6rala, Skarbnika Gminy Barbarcr Jonsk'!, Sekretarza 
Gminy Sl"awomira Smolaka, Kierownika ZGK w Kotuniu Bogdana Kucia, 
Kierownika GOPS w Kotuniu Grazynt; Rybak. 

Ad pkt. 2 



- Radna Hanna Pieczara poprosila 0 wyl~czenie z porz~dku obrad punktow 4 
i 5. Motywowala to niezgodnym z zapisem Statutu Gminy terminem 
zwolania sesji. Materialy na t~ sesje zostaly dostarczone zbyt poino. 
To bardzo wazna decyzja i powinna bye przedstawiona radnym 0 wiele 
wczesniej wraz ze szczegolow~ dokumentacj~, uzasadniaj~c~ koniecznose 
podjycia tych uchwal. Radni , nie mieli czasu, zeby w pelni siy z nimi 
zapoznae. Komisja Oswiatowa, ktora omawiala te kwestie, tez nie 
posiadala pelnej wiedzy odnosnie motywow podjycia decyzji olikwidacji 
szkol. 

- Radna Barbara Plichta w pelni poparla swoja przedmowczyniy. Wskazala, 
ze tak wazny tematjak zamiar likwidacji szkol powinien bye wczesniej 
z radnymi dokladnie przedyskutowany. Nie bylo takZe rozmow ze 
spolecznosci~ tych szkol. Przedstawione radnym dokumenty s~ bardzo 
obszeme i nie byly szczegolowo omawiane z rad~. Poprosila 0 wyl~czenie 

tych projektow uchwal z obrad tej sesji. Nawet nie powiadomiliscie 
Radnego Kowalczyka, na terenie ktorego likwidowana jest szkola. 

Przewodnic~ca Rady uznala, ze oba wnioski dotycz~ tej samej kwestii zatem 

byd~ glosowane rozpatrzone w jednym glosowaniu. 


Wnioski przedstawione zostaly odrzucone przez radnych wiykszosci~ glosow 

lza-4, przeciw-111 w glosowaniu jawnym. 


Ad pkt. 3 

Wojt poinformowal zebranych, ze w okresie pomiydzy 29 grudnia a 19 stycznia 

zajmowal siy nastypuj~cymi sprawami: 

I .Wydall9 decyzji, 3 postanowienia, 4 zar~dzenia. 


2.0dbyl dwie rozmowy z wykonawcami projektu na rozbudowy Zespolu 
Oswiatowego w Kotuniu. Udalo siy od nowa wynegocjowae warunki 
cenowe tego zadania. Nowa kwota za dokumentacjy wynosi 11.070 zl a 
nie jak wczdniej bylo zakladane prawie 1O-ciokrotnie wiycej. 

3.Przygotowywane s~juz dokumenty przetargowe na dostawy tlucznia do 
naprawy drog gminnych. Postanowil nie wywozie drog zwirem, poniewaz 
w naszej okolicy nie rna dobrego zwiru a ten, co jest nie nadaje siy do 
tego celu. Jesli bydziemy sprowadzae zwir z duzej odleglosci, jego cena 
bydzie podobna do ceny tlucznia, a ten jest 0 wiele lepszy do naprawy 
drog. 

- Radny powiatowy Bartlomiej Kurkus zapytal Wojta, kiedy zrodzil si y pomysl 
likwidacji dwoch szk6!. Takie sprawy wymagaj~ wczesniejszych 
konsultacji spolecznych. 

- Wojt wyjasnil, ze mia! na ten temat mowie w czysci dotyc~cej projektow 
uchwalo likwidacji szkol. Bardzo obszemie przeprowadzono analizy 



wydatk6w na oswiat~ w gminie. Trzebajak najszybciej przeprowadzic 
proces dostosowania istniej,!cej sieci szk61 do wielkosci wydatk6w 
otrzymywanych w ramach subwencji oswiatowej. Gmina, zeby mogla si~ 
normalnie rozwijac potrzebuje okolo 4 - 5 milion6w zlotych na 
inwestycje. W tym roku na ten eel przeznaczono tylko niewiele ponad 
800.000 zl. Wydatki na oswiat~ przekraczaj,! bardzo znacznie srodki 
finansowe przyznawane gminie w ramach subwencji oswiatowej. Gmina 
potrzebuje nowych miejsc przedszkolnych, a przedszkoli nie 
wybudujemy, bo nie mamy na to wlasnych srodk6w a kredyt6w juz nie 
mozemy zaci,!gac. St,!d ta decyzja. 

Wi~cej uwag ani pytan do wyst,!pienia W6jta nie zgloszono. 

Ad pkt 4 
- Radny Kazimierz Kowalczyk poprosil ponownie W6jta, aby zmienil decyzj~ 

w sprawie likwidacji szk61. Oszcz~dnosci nalezy szukac, ale moze winny 
spos6b a nie kosztem dzieci. Radnych natomiast poprosil 0 m,!dre i 
rozwazne glosowanie. 

- W6jt wyjasnil, ze ta uchwala jest tylko wst~pnym dokumentem dotycz,!cym 
zamiaru likwidacji szk61. Dotychczasowe plac6wki oswiatowe w tych 
miejscowosciach pozostan'!, tylko w innych strukturach. Na bazie 
zlikwidowanych szk61 powstan,! filie Publicznego Przedszkola 
w Kotuniu, 0 tym przeciez juz panstwo radni i dyrektorzy tych dw6ch 
szk61 dobrze wiedz,!. 

- Radna Hanna Pieczara stwierdzila, ze juz na Komisji Oswiaty radni wyrazili 
sprzeciw dotycz,!cy przedstawionych propozycji likwidacji szk61. 

- Przewodnicz,!ca Komisji Oswiaty Anita Drabarek potwierdzila, ze opinia 
radnych dotycz'!ca obu projekt6w uchwal zostala wyrazona 
niejednoglosnie, ale wi~kszosci,! glos6w. 

- Radna Hanna Pieczara stwierdzila, ze przez caly czas nasze dzieci traktuje si~ 
jak tr~dowate. Chcemy powiedziec, ze nasze dzieci powinny uczyc si~ w 
naszej szkole. M6wi si~ 0 ci,!glym wzroscie wydatk6w na oswiat~, to 
prawda, ale i w naszych budzetach domowych wydatki wzrastaj'!. Nie jest 
to dobre, ale wydatki b~d,! rosly nie tylko w dziedzinie oswiaty. Prosz~ 
por6wnac wydatki innych szk61. Nasza szkola wcale nie jest najmniejsza, 
stale przybywa nam dzieci. Mozna wskazac inne szkoly podstawowe, 
kt6re maj,! podobn,! jak nie mniejsz,! liczb~ uczni6w, a ich nie likwiduje 
Pan W6jt. Dlaczego nie zastanawiano si~ nad likwidacj,! dw6ch malutkich 
gimnazj6w, to tam generuje si~ duze koszty nauki, bo wielkie gimnazjum 
w Kotuniu nie jest w pelni wykorzystywane. Nasze wsi si~ rozwijaj,!, 
zamieszkuj,! w nich mlode malZenstwa, rodz,! si~ dzieci. Jesli zamkniemy 
szkol~, kto w nich pozostanie, sami starcy, a mlodzi b~d,! szukali miejsca, 
gdzie szkola b~dzie w poblizu. Nie rozumiem takich decyzji. 



- Dyrektor Szkoly Podstawowej w Cisiu-Zagrudziu Marianna Cudna 
poinfonTIowala, ze powr6cila wlasnie ze spotkania szk6l 
"Reymontowskich", kt6re odbylo siy w Domu Pracy Tw6rczej 
"Reymont6wka" w Chlewiskach. Nastypnie odczytala postanowienia 
spotkania, dotycz1)ce organizacji przypadaj1)cego wlasnie roku 
Reymontowskiego. 

- Urszula Dudzinska-Kielbasa odczytala list otwarty rodzic6w uczni6w Szkoly 
Podstawowej w Cisiu-Zagrudziu do Radnych Rady Gminy Kotun. 

- Bogdan Dymowski stwierdzil, ze jest za tym, aby przeprowadzic refonTIy 
oswiaty, ale nie kosztem malych dzieci ze szk6l podstawowych. Dlaczego 
nie zajmiecie siy w pierwszej kolejnosci gimnazjami. W obu Gimnazjach 
w Bojmiu i w Zeliszewie uczy siy okolo 70 uczni6w. CZysc z nich sama 
odchodzi z tych szk6l do nowego obiektu w Kotuniu. Jest to nowoczesna 
szkola budowana dla okolo 400 uczni6w. Swobodnie przyjmie uczni6w z 
Bojmia i Zeliszewa. Dlaczego tego nie robicie w pierwszej kolejnosci, 
niedlugo nie bydziecie mieli juz kogo uczyc w tych malych gimnazjach. 

- Ewa Czauderna-Zembrzycka stwierdzila, ze siadaj1)c tu przy stole myslicie 
panstwo tylko 0 tym ile kosztuje jedno aile drugie. W tej chwili nie 
m6wimy 0 pieni1)dzach, m6wimy 0 zywych istotach. M6wimy 0 malych 
dzieciach, kt6rych rodzice byd1) rnusieli znacznie dalej wozic do szkoly. 
Starsi uczniowie sobie poradz1) z dojazdarni, ale male dzieci wyrnagaj1) 
jeszcze opieki rodzic6w, kto siy nirni zajrnie. Nie traktujcie dzieci jak 
rzeczy. 

- Radna Barbara Plichta przypornniala, ze jest radn1) drugiej kadencji i 
wczesniej juz rniala okazjy zapoznac siy ze stanern technicznyrn szk6l w 
Cisiu i Koszewnicy. S1) to plac6wki w dobryrn stanie. Dlaczego ci1)gle 
chcerny zarnykac szkoly podstawowe a nie zrobirny restrukturyzacji w 
girnnazjach. W Publicznyrn Gimnazjurn w Kotuniu uczy siy 9 oddzial6w 
uczni6w. Budynek jest nowy i piykny, i w czysci swieci pustkami. 
Kosztowal nas grube rniliony. Z duz1) latwosci1) porniesci takZe uczni6w z 
Zeliszewa i Bojrnia. 

- W6jt wyjasnil, ze rozwazal tez i t1) kwestiy. Klasy w girnnazjurn w Kotuniu S1) 
juz wieloosobowe. Jesli przyjrniemy uczni6w z Bojrnia i z Zeliszewa 
zostan1) utworzone nowe oddzialy szkoly. Zatern zostan1) zatrudnieni nowi 
nauczyciele. Uczni6w dodatkowo trzeba bydzie dowiesc i zadnej 
oszczydnosci z takiego ruchu nie bydzie. Natorniast dzieci ze szk6l w 
Koszewnicy i Cisia zostan1) przejyte przez szkoly w Kotuniu, Zeliszewie i 
Bojrniu bez wzrostu liczby oddzial6w w tych plac6wkach. 

- Radny powiatowy Jan Kuc stwierdzil, ze nie chce dolewac oliwy do ognia i 
nie bydzie siy wypowiadal na ternat likwidacji zadnej ze szk61. Jednak 
zabierze glos w sprawie stanu technicznego tych obiekt6w. Radna Plichta 
jako budowlaniec stwierdzila, ze ich stan jest bardzo dobry. Wcale niejest 
to prawda i Pani dobrze 0 tyrn wie. 



- Radna Barbara Plichta przypomnia!a, iz stwierdzi!a, ze ich stan jest dobry a 
nie idealny. 

- Radny powiatowy kontynuuj"c swoje wyst"pienie stwierdzi1, ze razem z inz. 
Pietrasikiem przeprowadza! analiz~ stanu tych budynk6w. Niestety, ale ich 
stan wcale nie jest dobry. Jdli sciany s" moze dobre, to nie maj" one 
tennicznego zabezpieczenia. W Koszewnicy jest dach do wymiany, 
wsz~dzie na wymian~ czekaj" okna, drzwi. 

- S!awomir Celinski przypomnia1, ze w czasie trwania posiedzenia Komisji 
Oswiaty wyst"pi! z wnioskiem 0 udost~pnienie dokumentacji 0 stanie 
technicznym budynku szkolnego w Bojmiu. Przedstawione mi dokumenty 
pochodz" z 2013 roku, nie przedstawiono mi takiej ekspertyzy z roku 
2014, a powinna bye wykonana, bo prawo budowlane wymaga 
przeprowadzenia takich przegl"d6w corocznie. Jednak z posiadanej 
przeze mnie dokumentacji wynika, ze stan techniczny budynku w Bojmiu 
jest znacznie gorszy niz stan techniczny szkoly w Koszewnicy. To 
nieprawda, ze budynek szkoly w Koszewnicy jest tak z!y - to w budynku 
szkoly w Bojmiu rozsuwaj" si~ sciany. To tam chcecie pos1ae nasze 
dzieci, do budynku, kt6remu grozi!o zamkni~cie. Do tej pory nie zrobiono 
w nim zadnego remontu i twierdzicie, ze jest on w lepszym stanie niz 
budynek naszej szkoly. JeSli juz opieracie si~ 0 demografi~, to w 
przypadku naszej szko!y jest ona 0 wiele korzystniejsza niz w przypadku 
innych szk61. 

- Dyrektor Szkoly Podstawowej w Koszewnicy Bogdan Reska stwierdzi!, ze 
jesli chodzi 0 sprawy techniczne, to nie b~dzie si~ w tych kwestiach 
wypowiada1, poniewaz nie jest fachowcem w tej dziedzinie. Wykonywane 
przegl"dy techniczne, to nie to sarno, co ekspertyzy. Jesliby je 
przeprowadzie we wszystkich szko!ach, to nie zdziwi!by si~ wynikiem 
tych ekspertyz w niekt6rych szko1ach. Stwierdzi1, ze jest gl~boko 
zniesmaczony tym, ze Komisja Oswiaty pozytywnie opiniuje projekt 
likwidacji szk61. Komisja ta powinna dbae 0 dalszy rozw6j oswiaty a nie 
zamykae szkoly. 

- W6jt Grzegorz G6ral przypornnia1, ze przegl"dy techniczne zgodnie z prawem 
budowlanych spoczywaj" na uZytkowniku obiektu a nie na jego 
w!ascicielu. 

- S!awomir Celinski stwierdzi1, ze pyta! Dyrektora szkoly w Bojmiu, czy 
m6g!by nam przedstawie dokumenty swiadcz"ce 0 stanie technicznym 
szkoly. Powiedzia!, ze ich nie rna, bo siy mu gdzieS zapodzialy. Jesli 
natomiast chodzi 0 stan techniczny szkoly w Kotuniu - to w ostatnim 
czasie w jednej z klas spad! na pod1og~ sufit. Ktos z Pans twa powinien ise 
do Cz~stochowy za to, ze nast"pi1o to w momencie, gdy dzieci nie by!o w 
klasie. Co by si~ jednak sta1o, gdyby by!y tam dzieci - kto wzi"l by za 
taki wypadek odpowiedzialnose. Jeszcze raz pytam, czy rozs"dnym jest 
posy!anie naszych dzieci do takich w!asnie szk61. 



- Sohys wsi K((pa Andrzej Galach poprosil 0 bardzo powazne traktowanie przez 
W6jta i jego radnych hasia wyborczego "Blizej ludzi". Zatem b'ldzcie 
blizej ludzi a nie oddalacie si(( od nich. M6wil Pan W6jt, ze stan 
budynk6w naszych szk6I wymaga duzych inwestycji a zamierzacie w nich 
utworzyc przedszkola. Sk'ld znajdziecie pieni'ldze na ich dostosowanie. 
To siy kupy nie trzyma. Jesli juz chcecie przeprowadzac reform(( oswiaty, 
to nalezy najpierw zacZC)c od gimnazj6w a nie od malych dzieci. Macie 
duzo mienia komunaJnego do sprzedazy, moze tym daloby siy 
podreperowac nasz budzet. 

- W6jt wyjasnil, ze takim ostatnim przykladem Mania budzetu byia sprzedaz 
gminnego skladowiska odpad6w. Teraz na to skiadowisko trafiaj'l setki 
ton odpad6w dziennie zwozone do nas z terenu calego naszego 
wojew6dztwa. Rozjezdzone drogi, fruwaj'lce smieci po caIej okolicy. 
Przyjdzie Jato, to dopiero wszyscy poczuj'l, gdzie jest wysypisko, bo 
pojawi si(( fetor i szczury. 

- Radna Hanna Pieczara zapytala, za iJe zostalo sprzedane skladowisko 
odpad6w i na co byly wydane pieni'ldze, iJe dr6g za nie wyremontowano. 
IIe dr6g zostanie wyremontowanych za zamkni((cie naszych szk61. 
Zgodnie z wytycznymi ksztalcenia I ucznia na terenach naszej gminy 
wynosi okolo 5000 z1. W naszej szkoJe jest to kwota 0 8% wiyksza niz w 
pozostalych miejscowosciach. Najdrozsz'l szkol'l jest gimnazjum w 
Kotuniu a najtansz'l szkola w Cisiu. Po zamkni((ciu szkoly w Broszkowie 
m6wiono nam, ze oszcz((dnosci byd'l wynosily okolo 700.000 z1. Okazuje 
si(( jednak, ze koszty ksztalcenia w ZO Kotun jeszcze wzrosly a nie 
zmaJaly. 

- W6jt Grzegorz G6ral wyjasnil:, ze kwoty, kt6re podal:a Pani Radna, to s'l to 
kwoty, kt6re gmina musi dol:ozyc do ksztalcenia ucznia. Prawdziwy koszt 
wyksztalcenia ucznia w szkole w Koszewnicy wynosi 11141 z1:. a w Cisiu 
9826 z1. jesJi natomiast chodzi 0 dopl:acanie do szk61, to srodki te 
pochodz'l z podatk6w nas wszystkich. 

- Sohys Ryczycy Zygmunt Ponikowski przypomnial:, ze jedna z uczennic 
dojezdzal:a do szkoly autobusem. W trakcie dojazdu zostal:a pobita przez 
innych uczni6w, teraz rodzice zdecydowali si((, ze b((dzie ona chodzil:a do 
szkoly w Cegl:owie. Takie jest bezpieczenstwo w czasie dowozenia 
uczni6w do szk6l:. 

- Ewa Czauderna-Zembrzycka stwierdzil:a, ze jeSli radni zJikwiduj'l ich szkol:(( 
to nie zarobi'l na nich ani zl:ot6wki, mieszkailcy postaraj'l si(( 0 przejscie 
ich miejscowosci do s'lsiedniej gminy. 

- Sohys wsi Niechnabrz Rafal: Biernacki stwierdzil, ze ludzie, kt6rzy wybieraj'l 
radnych oczekuj'l od nich m'ldrych decyzji. Nie rozumie dlaczego wl:asnie 
w takim skl:adzie rada podejmuje decyzjy 0 zamkniyciu szk6l:. Ludzie w 
tych okr((gach zostali przez Pana W6jta i jego radnych oszukani . 
Glosowali na was, bo nie m6wiliscie 0 zamykaniu szk61. Teraz widac iJe 
s'l warte obietnice wyborcze. 



- Radna Barbara Plichta stwierdzi1a, ze chce, aby tresci uchwa1 by1y czytane 
przed ich podjyciem. Na ostatniej sesji co prawda by1a mowa, aby ich nie 
czytae, ale to by1a tylko propozycja a nie ostateczna decyzja. Radni 
wiedzi:) nad czym bydi:) g1osowae, ale pozostali na sali juz si:) tego 
pozbawieni. 

- W6jt wyjasni1, ze specjalnie zamontowano w sali konferencyjnej projektor, 
aby projekty uchwa1 mozna by10 sobie odczytae samodzielnie. 

Wiycej uwag ani pytan nie zg1oszono. 

Przewodniczi:)ca Rady odczyta!a projekt Uchwa!y Nr IV.17 .2015 w sprawie 
zamiaru likwidacji Szko!y Podstawowej im. W1adys1awa Stanis1awa Reymonta 
w Cisiu-Zagrudziu. 
Uchwa!a zosta!a podjyta wiykszoscii:) g1os6w (za-l 0, przeciw-5) w g1osowaniu 
Jawnym. 

Ad pkt. 5 
- S1awomir Celinski powiedzia1, ze na tej sali pada!y wielkie liczby, ale chce 

stwierdzie, ze w tej gminie istnieje "grupa trzymaji:)ca w1adzy". 
Panie W6jcie, Pana ulotki wisia1y na kazdym s1upie a na nich zapisy 0 
dba10se ma1ych szk61. Czy chcecie odzierae nasze dzieci z czasu, kt6ry 
mogliby spydzie z rodzini:). Dojazd tych dzieci do szk61 spowoduje, ze 
dziecko poza domem bydzie d1uzej niz 8 godzin. Dla ma!ych dzieci, jest t 
o czas nie do zaakceptowania. 

- Radna Hanna Pieczara powiedzia1a, ze ich szko1a lezy w bardzo dobrym 
miejscu, bo do Koszewnicy mieszkancy dojezdzaji:) na pocii:)g. Przez 
Koszewnicy jadi:) do krajowej dw6jki. M6wi Pan Panie W6jcie 0 
subwencji i dop1atach do niej. Te dop!aty, to zaledwie 40% podatk6w 
ludzi. M10dych ludzi, bo tylko m10dzi pracuji:). Pracowa!am w radzie, 
kiedy zapad1a decyzja 0 budowie gimnazjum. Wtedy nie by10 miejsca dla 
uczni6w tworzi:)cej siy szko!y. Trzeba by10 czyse z nich umiescie w 
szko1ach podstawowych: Kotun, Bojmie i Zeliszew. To mia10 bye 
tymczasowe, dop6ki nie wybuduje siy oddzielnego budynku gimnazjum. 
Teraz wybudowane piykne gimnazjum tylko w po1owie jest 
wykorzystane, bo opr6cz niego utworzono jeszcze dwa odrybne. Czy 
w1asnie takie ruchy nie Si:) rozrzutnoscii:), gdzie jest tu oszczydnose. 

- Soltys wsi Niechnabrz Rafa1 Biernacki zapyta1 W6jta, ile gmina dok1ada do 
szk61. 

- W6jt wyjasni1, ze jesli chodzi 0 rok 2014, to do szko!y w Koszewnicy 
do1ozono 4 164,37 z1 na 1 ucznia a do szko!y w Cisiu 1 795,42 z1. Jednak 
juz w 2013 roku kwoty te wynosi!y odpowiednio 4 475,76 z1 i 2497,17 
z1. 

-	 Radny powiatowy Jan Kue stwierdzi1, ze jako jeden z najstarszych na tej sali, 
kt6ry zna wydatki gmin, to moze jeszcze 15 lat temu subwencja 



oswiatowa wystarczala na pokrycie wydatk6w utrzymania szk61. Jednak 
juz od bardzo wielu lat ona nie wystarcza a z kazdym rokiem jest ona 
coraz wit;ksza. Rosnq nowe zadania a za nimi nie idq wit;ksze pieniqdze. 

- Radna Hanna Pieczara stwierdzila, ze nie wystarcza tych srodk6w teraz, ale i 
wystarczalo na pewno w czasach, kiedy szkoly nie byly nasze. Do Szkoly 
Podstawowej w Kotuniu dokladamy znacznie wit;cej niz do szkoly w 
Koszewnicy. 

- W6jt stwierdzil, zeby patrzee na wszystkie wydatki oswiatowe, bo do 
wszystkich jednostek doplacamy - z naszych wsp61nych srodk6w. Juz w 
tej chwili do wszystkich szk61 dokladamy 4.000.000 zl rocznie. 

- Mieszkaniec Pienk stwierdzil, ze jego c6rka chciala sit; po slubie 
przeprowadzie do Warszawy, ale zostali w Pienkach, bo tu jest szkola. 
Chcecie dowozie male dzieci. Kto to bt;dzie robil, jak te najmniejsze 
mUSZq bye odwozone przez rodzic6w. A co zrobicie, gdy takie dziecko 
trzeba bt;dzie w czasie lekcji odwide do domu. Wy to zagwarantujecie, ze 
rodzice nie bt;dq musieli po niego pojechae. A co jdli rodzice bt;dq w 
pracy. Teraz to nawet dziadkowie mogq po nich wyjse czy wyjechae 
rowerem, ale do Bojmia, Zeliszewa czy Kotunia juz nie pojadq. Co wtedy 
zrobicie z tymi dzieemi, mysleliscie nad tym. 

- Sohys wsi Niechnabrz Rafal Biernacki stwierdzil, ze W6jt musi teraz 
dokladae 4 miliony do szk61. DoloZylibyscie i wit;cej gdyby chodzilo tu 0 

wasze wlasne dzieci, ale wam na dzieciach z tych szk61 wcale nie zaleZy. 
- Sohys wsi Kt;pa Andrzej Galach stwierdzil, ze wszyscy m6wiq tutaj tylko 0 

pieniqdzach a nie 0 przyszlosci naszych dzieci. Pomyslcie, co chcecie 
Pans two im zafundowae na przyszlose. 

- Slawomir Celinski jeszcze raz prosil radnych, aby zastanowili sit; nad 
podejmowanq decyzjq. Ubieglotygodniowy wypadek w szkole w Kotuniu 
moze powt6rzye sit; jeszcze raz i co wtedy powiecie rodzicom tych dzieci. 
Nie m6wcie wszystkim, ze nasza szkola jest zla - w Kotuniu jest jeszcze 
gorsza. 

- Sohys wsi Pieilki Irena Mielczarek stwierdzila, ze m6wi sit; tu duzo 0 

bezpieczenstwie dzieci. Jak do tego sit; ma przystanek autobusowy na 
krzyz6wce w Koszewnicy. Dzieci wypuszczane Sq z autobusu nie na 
przystanku ale wlasnie na krzyz6wce - gdzie tu dbalose 0 bezpieczenstwo 
uczni6w. To Sq w tej chwili uczniowie gimnazjum, oni juz Sq bardziej 
uwazni - ale za chwilt; tym samym autobusem bt;dq dowozone male 
dzieci - jakie bt;dzie wtedy ich bezpieczenstwo. 

Wit;cej uwag ani pytan nie zgloszono. 

Przewodniczqca Rady odczytala projekt Uchwaly Nr IVIS.20 15 w sprawie 
zamiaru likwidacji Szkoly Podstawowej w Koszewnicy. 
Uchwala zostala podjt;ta wit;kszosciq glos6w /za-I 0, przeciw-5/ w glosowaniu . 
Jawnym. 



W tyrn rnornencie PrzewodnicZllca Rady oglosila przerwe w obradach 
45 

do godz. 15 
Ad pkt. 6 
W6jt wyjasnil, ze uchwala rna na celu ustalenie przystank6w komunikacji 
publicznej na terenie gminy, jak zaklada ustawa. Brak wczesniejszych ustalen 
w tej kwestii nie pozwalal na ustalenie i zaopiniowanie linii transpoltu 
zbiorowego. 
- Wiceprzewodnicz:=)cy Rady Altur Skwierczynski zapytal, czy bydzie mozna 

wprowadzae zmiany do tego dokumentu. 
- W6jt potwierdzi!. Obecna uchwala obejmuje tylko dotychczas wystypuj:=)ce 

przystanki przy drogach powiatowych i gminnych. 
- Radny Michal Adamczyk zapytal, co z przystankami znajduj:=)cymi si y przy 

drodze krajowej. 
- W6jt wyjasnil, ze ustawa nie daje gminom delegacji w tym temacie. 
- Soltys wsi Niechnabrz Rafal Biernacki zapytal, co bydzie z przystankiem w 

Niechnabrzu. 
- W6jt wyjasnil, ze ten projekt uchwaly wskazuje dotychczasowe lokalizacje 

przystank6w. leSli jakis przewoznik zechce uruchomie liniy przez 
Niechnabrz, wtedy wprowadzi siy zmiany do uchwaly. 

Wiycej uwag ani pytan nie zgloszono. 


Wiceprzewodnicz:=)cy Rady Artur Skwierczynski odczytal projekt Uchwaly 

Nr rV19.20 15 w sprawie okreslenia przystank6w komunikacyjnych na terenie 

Gminy Kotun oraz warunkow i zasad korzystania z tych przystank6w. 

Przewodnicz:=)ca Rady poddala projekt uchwaly pod glosowanie. 

Uchwala zostala podjyta jednoglosnie 1l5-zaJ w glosowaniu jawnym. 


Ad pkt. 7 

Kierownik Gminnego Osrodka Pomocy Spolecznej w Kotuniu, kt6ra jest 

jednoczesnie Przewodnicz:=)c:=) Gminnej Komisji Rozwi:=)zywania Problemow 

Alkoholowych - Grazyna Rybak przedstawila glowne zalozenia Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwi:=)zywania Problemow Alkoholowych oraz 

Narkomanii na rok 2015. Wyjasnila takZe, ze srodki na realizacjy tego programu 

pochodz:=) z oplat za posiadane zezwolenia alkoholowe, wnoszonych przez ich 

posiadaczy. Wplaty za te zezwolenia musz:=) bye wydatkowane w calosci na 

profilaktyky. 


Uwag ani pytan nie zgloszono. 




Przewodnicz'!ca Rady odczytala projekt Uchwaly Nr ry.20.20 IS w sprawie 

przyj~cia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwi,!zywania Problem6w 

Alkoholowych i Narkomanii na 201S r. 

Uchwala zostala podj~ta jednoglosnie /1S-za/ w glosowaniu jawnym. 


Ad pkt. 8 

W6jt wyjasnil, ze sprawa dotyczy dzialki , kt6ra lezy w pasie drogowym przy 

ulicy Kolejowej w Kotuniu. Przejmiemy moze nie tak calkiem nieodplatnie, 

poniewaz poniesiemy koszty sporz,!dzenia aktu notarialnego. Jest to 

porz,!dkowanie stanu prawnego ulicy Kolejowej w Kotuniu i w tym celu nalezy 

pod j,!c t'! uchwal~. 


Uwag ani pytan nie zgloszono. 

WiceprzewodnicZ<)cy Rady Artur Skwierczynski odczytal projekt Uchwaly 

Nr ry.21.20 IS w sprawie nieodplatnego nabycia prawa wlasnosci nieruchomosci 

na rzecz Gminy Kotun. 

Przewodnicz'!ca Rady poddala projekt uchwaly pod glosowanie. 

Uchwala zostala podj~ta jednoglosnie !lS-za! w glosowaniu jawnym. 


Ad pkt. 9 

W6jt wyjasnil, ze kolejny projekt uchwaly dotyczy inwentaryzacji mienia 

komunalnego. Propozycja W6jta, co do skladu Komisji Inwentaryzacyjnej jest 

taka, aby nie byli to pracownicy urz~du, ale przedstawiciele wladz gminy, 

osobach wskazanych w projekcie uchwaly radnych. 


Uwag ani pytan nie zgloszono. 

Przewodnicz'!ca Rady Teresa Brusniak odczytala projekt Uchwaly 

Nr ry.22.20IS w sprawie powolania Komisji Inwentaryzacyjnej. 

Uchwala zostala podj~ta jednoglosnie /1S-za! w glosowaniu jawnym. 


Ad pkt. 10. 

Przewodnicz'!ca Rady wyjasnila, co nast~puje: 


- Wszyscy radni w ustawowym terminie zlozyli swoje oswiadczenia 

maj,!tkowe. 

- Przypomniala takZe Przewodnicz,!cym komisji, ze do IS lutego powinni 


zlozyc swoje plany pracy na ten rok. 

Ad pkt. II 
- Soltys wsi Niechnabrz Rafal Biernacki publicznie podzi~kowal W6jtowi za 

spelnienie obietnic przedwyborczych. Okazalo si~, ze cz~sc ludzi bl~dnie 
zrozumiala Pana obietnice. 

http:ry.21.20
http:ry.20.20


- Wojt Gminy Grzegorz Goral oswiadczyl, ze przed wyborami padaly rozne 
hasla. Mowiono, ze zadluzenie gminy wynosi II milionow, wyszlo, ze 
jest tego 12,3 miliona. Nie jest to decyzja prosta i latwa. Ten obiekt bydzie 
zyl, on nie zostanie calkowicie zamkniyty. Moze w czysci budynku mozna 
bydzie otworzyc swietlicy wiejsk1). Panie Rafale nie mialem zamiaru 
likwidowac szkol, ale po analizie budzetu okazalo siy, ze po wyl1)czeniu 
srodkow na fundusz solecki , na inwestycje w gminie w skali calego roku 
pozostaje kwota 600.000 z1. Przepraszam, ale z mojego wczesniejszego 
punktu widzenia i wiedzy, kt6r1) wczesniej mialem - sytuacja nie 
wygl1)dala az tak tragicznie. Jednak maj1)c juz t1) wiedzy, postanowilem, ze 
musimy cos zrobic, aby grupy innych osob tez byly zadowolone z tego, ze 
nareszcie cos w tej gminie drgnylo z inwestycjami. Niech Pan pojedzie na 
wsie i rozmawia z ludzmi. Ludzie chc1) dobrych drog, dobrego oswietlenia 
chc1) kanalizacji - a z czego to wszystko zrobimy, jesli w kasie pusto. 
Wznow gmina przesiedzi na miejscu przez cale 4 lata. Nie po to tu 
wszyscy przyszlismy. 

- Soltys wsi Zeliszew Duzy Slawomir Ceranka powiedzial, ze mieszkancy 
Kolonii Zeliszew byli u niego w sprawie naprawy drogi prowadz1)cej do 
ich domow. W tej chwili ta droga jest w kilku miejscach bardzo trudna do 
przejechania. 

- Radna Barbara Plichta zauwazyla, ze W6jt mowil 0 zadluzeniu gminy i ma 
Pan racjy, jest one bardzo duze, ale zadruzenie to nie powstalo w 2014 
roku, jest one kontynuacj1) zadluzenia z 20 I 0 roku. Wtedy to wynosilo 
one ponad II milion6w zlotych. Powyzszy drug powiykszyl siy tylko 0 

wartosc modemizacji SUW w Kotuniu. 
- Radny powiatowy Jan Kuc poprosil, aby nie wprowadzano w bl1)d 

mieszkancow. Na koniec 20 I 0 roku zadluzenie gminy wynosilo niecale 
10 milionow zlotych, z czego znaczna czysc byla w niedrugim czasie do 
odzyskania w ramach zwrotow za poczynione inwestycje. 

- Radna Barbara Plichta stwierdzila, ze mowila 0 calkowitym zadruzeniu a nie 0 

srodkach, ktore mog1) wplyn1)c, ale nie wiadomo kiedy. 
- Wiceprzewodnicz1)cy Rady Artur Skwierczynski przypomnial radnej Barbarze 

Plichcie 0 jej wczesniejszym spojrzeniu na problem zamykania szko1. 
Wtedy glosowala Pani za ich zamkniyciem, teraz natomiast Pani jest ich 
obronczyni1). 

- Radna Barbara Plichta wyjasnila, ze wczesniej tak1) decyzjy podjyla cala rada, 
po rozmowach z mieszkancami wsi . W tej chwili ta decyzja nie jest 
decyzj1) rady i nie zostala podjyta po nale:lytym przeanalizowaniu. Wtedy 
jeszcze nie bylo wiadomo 0 tak zlym stanie szkoly w Bojmiu. 

- Radny powiatowy Jan Kuc zauwa:lyl, ze radna zle mowi 0 szkole w Bojmiu, 
ale przez 4 lata nie zrobila Pani nic, aby t1) szkoly doinwestowac w 
remont. 



- Radna Barbara Plichta zapytaia, dlaczego to pytanie trafia do niej. Przeciez 
Bojmie ma swojego radnego, a on takZe nie walczyi 0 remont tej 
placowki. 

- Radny Antoni Chojecki potwierdzii, ze moze niezbyt uporczywie upominai si~ 
o remont w tej szkole, ale 0 braku srodkow na inwestycje mowiio si~ 
przez caie 4 lata. Odpowiedziq na kazdq prosb€( by!o brak srodkow 
finansowych w budzecie. 

- Bogdan Dmowski zapytai czy jest trudnosc, aby czytac uchwa!y, nawet w 
sejmie si€( jej czyta a na tej sesji jest z tym jakas trudnosc. W koncu za to 
biorq Panstwo pieniqdze. 

- Radna Hanna Pieczara powiedziaia, ze sprawa czytania uchwa! dotyczy w 
szczegolnosci sohysow, ktorzy nie otrzymujq materia!ow na sesj€( . 

- Wojt Grzegorz Goral wyjasni!, ze na poprzedniej sesji zaproponowa!, aby 
skrocic czas czytania projektow uchwa! a przeznaczyc go na dyskusj€( nad 
tymi projektami. Po to zamontowano projektor, aby przed przeczytaniem 
projektu przez przewodniczqcq rady wszyscy mogli si€( zapoznac z 
dokumentami i wziqc udziai w dyskusji. Po przystqpieniu go procedury 
g!osowania nie rna juz miejsca na dyskusj€( . W ten sposob niektorzy na 
sali Sq z niej wyiqczeni. 

- Radny powiatowy Jan Kuc odczytai cary tekst ekspertyzy szko!y w Bojmiu, 
ktorego wyrwany z ca!osci urywek przytoczyi wczesniej Pan Celinski w 
swoim wystqpieniu. Po przeczytaniu ca!ego tekstu sytuacja nie wyglqda 
juz tak, jak to chcia! przedstawic Pan Celinski. 

- Radna Hanna Pieczara przypomniaia, ze juz wczesniej probowala odstqpic od 
czytania uchwal, ale wtedy radna Brusniak zas!onila si€( dobrem sohysow 
i dorzuci!a, ze za cos przeciez Przewodniczqca musi brac pieniqdze. 

-	 Przewodniczqca Rady Teresa Brusniak zapyta!a sohysow obecnych na sesji, 
czy wed!ug nich nadal nalezy odczytywac treSc podejmowanych uchwa!. 

Sohysi w wi€(kszosci stwierdzili, ze wyswietlanie ich tresci na rzutniku jest 
wystarczajqcq dla nich informacjq. 
Zatem stwierdzono, ze od nast€(pnej sesji projekty uchwa! b€(d q wyswietlane na 
ekranie monitora bez koniecznosci ich odczytywania przez Przewodniczqcych 
obrad. 

- Jeden z mieszkancow Kolonii Zeliszew Duzy poinformowai Wojta, ze stan ich 
drogi nie pozwala na poruszanie si€( po niej. 

- Wojt wyjasni1, ze takich drog na terenie gminy jest bardzo duzo. Jednak majqc 
do dyspozycji 600.000 zl niewiele mozna zrobic. W wi€(kszosci wnioskow 
funduszu soleckiego, srodki zosta!y przeznaczone na remonty drog. 
Mysl€(, ze naraZ€( si€( tu radnym z Kotunia, ale w tamtym roku zlecono 
wykonanie dokumentacji na rozbudow€( Szko!y Podstawowej, kt6ry 0 

dziwo nie zaklada1jej rozbudowy 0 przedszkole. Kwota zarezerwowana 
na ten cel w budzecie gminy, to 360.000 z1. Wskazano projektant6w i 



okazalo siy, ze ci sami zrobi,! projekt za niecale II tysiycy zlotych. Nie 
bardzo mogy poj,!c na podstawie czego ustalono wczesniej wartosc 
umowy z projektantami. 

- Radna Barbara Kwiejda zapytala, czy w lokalu po bylym barze moze powstac 
przedszkole. 

- W6jt wyjasnil, ze w ubieglym roku pr6bowano wynaj,!c ten lokal na ten cel, 
ale zapisy planu zagospodarowania przestrzennego na to nie pozwalaj'!. 

- Soltys wsi Broszk6w Grzegorz Olszewski zapytal W6jta i radnych, czy 
mysleli co dalej z budynkiem po Szkole Podstawowej w Broszkowie. lest 
to dobra lokalizacja a w tej chwili budynek ten niszczeje w 
zastraszaj'!cym tempie. 

- W6jt poinformowal, ze budynek ten byl juz pokazywany chytnym do 
wydziertawienia go na cele edukacyjne. lednak brak jest jakiejkolwiek 
odpowiedzi od strony pragn,!cej go wydzierzawic. 

- Radny Daniel Celinski zapytal W6jta, czy wprowadzil jakies zmiany w 
zatrudnieniu w Urzydzie, bo kr,!z,! na ten temat plotki. 

- W6jt wyjasnil, ze w ostatnim czasie jedna z pracownic urzydu zostala 
szczysliw'! matk,! i na jej miej sce jest przyjyta Pani Kinga Kaminska. lest 
to umowa na zastypstwo do konca wrzesnia 2015r. ledna z pracownic 
natomiast juz wkr6tce bydzie matk'!, zatem na jej miejsce zatrudnilem 
Pana laroslawa Dobrowolskiego. W tej chwili pracownica przebywa 
jeszcze na zwolnieniu lekarskim, zatem Pan Dobrowolski zatrudniony jest 
na umowy-z lecenie w celu przyuczenia siy do pracy. W zakresie 
obowi,!zk6w tego stanowiska jest zarz,!dzanie kryzysowe i sprawy p.poz. 
A Pan Dobrowolski ukonczyl studia z obrony cywilnej i byl zawodowym 
strazakiem. 

- Radna Anita Drabarek zapytala w jakim zakresie bydzie wykonana 
modemizacja budynku Szkoly Podstawowej w Kotuniu. 

- W6jt wyjasnil, ze zostanie wykonana termomodemizacja, naprawa dachu, 
wykonanie tynk6w, cZysciowa wymiana c.o. oraz aby wzmocnic 
energetyczn,! oszczydnosc zostan,! wybudowane kolektory sloneczne. 
lesli bydzie taka mozliwosc, to moze nalezaloby zastosowac pompy 
ciepla. Oczywiscie na wykonanie tych prac zaci,!gniemy pozyczky w 
czysci umarzaln,! (40%) z Wojew6dzkiego Funduszu Ochrony Srodowiska 
i Gospodarki Wodnej . 

- Radny Antoni Chojecki stwierdzil , ze nie jest co prawda budowlancem, ale w 
ich swietlicy tez zaczyly pojawiac siy rysy i pykniycia na scianach. 
Powodem tych pykniyc byly dwa drzewa rosn,!ce w poblizu budynku. 
Wystarczylo je wyci,!c a pykniycia juz nie powstawaly. Moze te pykniycia 
na scianach w szkole w Bojmiu tez maj,! zwi,!zek z rosn'!cymi niedaleko 
szkoly duzymi drzewami. 

Wiycej glos6w w dyskusji ani wolnych wniosk6w nie wniesiono. 



Ad pkt. 12 

Protok61 w poprzedniej sesji zostal przyjyty jednoglosnie Iza-151 w glosowaniu 

Jawnym. 


Ad pkt. 13 


Wobec wyczerpania porz'!dku obrad Przewodnicz,!ca Rady Teresa Brusniak 

podziykowala wszystkim za przybycie i udzial w posiedzeniu. 

Nastypnie zamknyla Obrady IV Sesji Rady Gminy w Kotuniu. 


PRZEW'fr.'f"CY RADY 
Protok 10 
insp. d mil' £,!/,~y~BruSniak 

Elibie trzybska 


